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 Ekstraordinær generalforsamling i Ballerup Kammerkor 

torsdag den 11. januar 2014, kl. 19:15 i Skovlunde Kulturhus 

 
Til stede: Anne D, Anne H, Emil, Eigil, Anette, Christine, Aase H, Edith, Aase TP, Jan, Torben, Susanne 
E, Hanna, Susanne T, Mette, Tove, Anne S, Annalisa. (18 medlemmer ud af 22. Altså beslutningsdygtig i 
forhold til vedtagelse af nye vedtægter). 
Afbud: Jes, Lis 
 
Dagsorden 

1. Valg af ordstyrer 
2. Valg af referent 
3. Forslag til vedtægtsændring vedr. sammenlægning af bestyrelse og program- og koncertudvalg 

(Bilag 1 (baggrund og ændringer), bilag 2 (nye vedtægter) 
4. Debat: Kan vi fortsætte korets virke fremadrettet? 

a) Er vi nok herrer og alter til at forsætte? Hvis nej: 
- Er det ok at fortsætte med betalte hjælpesangere (det vil betyde øget 

kontingent, men hvis vi tror på at en ny dirigent kan tiltrække medlemmer, er 
det måske kun midlertidigt)? 

- Eller skal vi finde repertoire med ”sammenlagte” herrer? 
- Eller skal vi forsøge at finde et kor at slå os sammen med (f.eks. et, der 

søger dirigent)? 
Hvor stort må sådan et kor så være? 

b) Har vi nok, der vil deltage i bestyrelsen? Aase T. Pedersen træder af som formand i 
bestyrelsen ved næste ordinære generalforsamling, og Aase H træder af som 
bestyrelsesmedlem til næste ordinære generalforsamling. Specielt hvis ikke 
forslaget om sammenlægning af bestyrelse og program- og koncertudvalg 
vedtages, kræver det et antal villige bestyrelsesmedlemmer. 
 

5. Forslag til budget med fastsættelse af kontingent og korsæson. 
6. Nedsættelse af udvalg til at skaffe flere medlemmer 
7. Eventuelt 

 
Referat 
Ad.1. Torben blev valgt som ordstyrer og erklærede mødet lovligt indkaldt. 
Ad 2. Annalisa blev valgt som referent. 
 
Inden næste punkt på dagsordenen, foreslog Eigil, at man behandlede punkt 4 på dagsordenen før 
punkt 3 med henvisning til, at punkt 4 var en forudsætning for punkt 3. Det var der tilslutning til. 
 
Ad 4a 
Det blev besluttet at fortsætte koret i hvert fald et halvt år mere. Dels har Frederik Malmqvist lovet 
program- og koncertudvalget at være dirigent for koret under de givne omstændigheder (for få herrer, et 
ældre kor, økonomisk lavvande). Dels var der opbakning til Anettes forslag om at fortsætte koret med 
det fortsæt at gøre en alvorlig indsats for at skaffe nye kormedlemmer. 
 
Program- og koncertudvalget kunne supplerende berette om, at udvalget netop samme dag havde 
afholdt et møde med Frederik, hvor en bruttoliste for forårets program var blevet løseligt fastlagt. Det 
havde været et meget positivt møde, hvor Frederik havde deltaget aktivt og forholdt sig til det oplæg, 
som var udsendt til mødet. Man havde været omkring både 4-stemmige og 3-stemmige satser (f.eks. 
arrangeret af Morten Schuldt-Jensen), havde drøftet forskellige genrer, sværhedsgrad, nyere og ældre 
musik mv. Også, at gæstesangere i den nærmeste fremtid ikke vil være en mulighed. Frederik havde 
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været meget åben og indstillet på at prøve noget forskelligt med koret. Der vil således ikke være et 
egentligt overordnet tema for foråret, men der vil være nogle kendte og allerede indøvede satser 
imellem. En broget buket. Det ligger ikke klart, om foråret slutter med en koncert enten i Kulturhuset 
eller på Kasper Skolen. Man havde drøftet, om Frederik evt. ville kunne acceptere at akkompagnere og 
(sparsomt) dirigere bestemte udvalgte satser samtidigt. Det var han ikke afvisende overfor. 
 
I den samtale, der fulgte, blev det af Susanne T bemærket, at det ikke altid er tilfredsstillende med 
gæstesangere, da de jo netop ikke er en del af det daglige arbejde. Aase H. påpegede, at satser med 
delte stemmer i altgruppen ikke er ønskværdigt (kun 2 anden alter). 
 
Der var efter dette ikke stemning for hverken at nedlægge koret eller at slå koret sammen med et andet 
kor. 
 
Ad 4b. 
Aase TP fortalte, at hun selv vil trække sig som formand (og helst også som bestyrelsesmedlem). Aase 
H træder også ud af bestyrelsen. Tilbage i den gamle bestyrelse er Edith og Jan, idet Hanna har 
deltaget i mindre målestok i bestyrelsesarbejdet. Der er brug for at andre træder til. 
 
Annalisa foreslog, at man tog en runde blandt de forsamlede for at høre, hvad den enkelte kunne have 
af eventuelle kompetencer til gavn for koret. Her kom mange forslag på banen. 

• Anette tilbød sig til PR arbejde, herunder at arbejde med korets webside, Facebook, Instagram 
mv. Tove og Aase TP tilbød at være med i dette arbejde, da der tidligere i bestyrelsen har været 
arbejdet med den slags og lavet en oversigt over diverse muligheder. 

• Mette tilbød Eigil assistance med korets nodedatabase. Den trænger sandsynligvis til et 
eftersyn, måske også et nyt program.  

• Tove tilbød at fortsætte arbejdet som listefører 
• Christine vil fortsætte med udprintning af noder, hvis der skulle være behov for det. Anne S har 

også mulighed for at udprinte noder.  
• Christine vil gerne fortsætte med at opdatere/forny korets medlemsoversigt (med billeder). 
• Hanna har tidligere taget sig af at købe blomster og vin ved koncerter. Tilbyder at fortsætte. 
• Program- og koncertudvalget vil gerne fortsætte deres arbejde i en ny bestyrelse. Dog vil 

Susanne ikke skrive kormeddelelser. 
• Annalisa tilbød (senere på mødet) at stille op som formand  

 
Der blev spurgt til Kor 72 programmet og øvegang/ koncert den 3. og 4. februar. Endnu er noderne ikke 
klar til sangerne. Aase TP har rykket og forventer svar i løbet af weekenden. Susanne fortalte, at 
program- og koncertudvalget havde drøftet sagen med Frederik og i samråd med ham besluttet ikke at 
bruge så meget tid på Kor72 noderne. Sandsynligvis kun en eller to halvprøver. Men det tages op igen, 
når noderne foreligger. 
 
Susanne fortalte, at Frederik gerne sender meddelelse ud til koret om næste øvegangs program, I 
første omgang i samarbejde med hende. 
 
Ad 3. 
I bestyrelsens første indkaldelse i mail af 13. dec. 2023 til ekstraordinær generalforsamling (Bilag 1) 
blev der argumenteret for at ændre de nugældende vedtægter således at§ 8 b og § 10 a i de 
nugældende vedtægter blev erstattet at en ny paragraf med kun en bestyrelse. Der blev foreslået valg 
af 2 suppleanter og øvrige mindre justeringer. 
 
I bestyrelsens mail af 5. januar 2024 fremlagde bestyrelsens et justeret forslag til det først udsendte. 
Ændringer i forhold til bestyrelsens oprindelige forslag er følgende 

• Ingen suppleanter – men forslag om 7 bestyrelsesmedlemmer 
• Nodearkivaren foreslås gjort til fast medlem af bestyrelsen 
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• Det foreslås at kormedlemmer betaler for indkøbte noder, men at disse kan sælges tilbage til 
koret 

• Meddelelser fra bestyrelsen skal ske via mails og være tilgængelige på korets hjemmeside 
• Dato- og underskrift tilføjes de nye vedtægter. 

 
Annalisa problematiserede forslaget om at nodearkivaren skulle være fast medlem af bestyrelsen, 
dels vil det øge arkivarens arbejdsbyrde, dels vil et yderlige fast medlem i bestyrelsen gøre det 
vanskelige for andre at indtræde i bestyrelsen. Christine advarede mod at gøre nodearkivaren til et fast 
medlem at bestyrelsen med genvalg hvert andet år. Nodearkivaren arbejder kontinuerligt og langsigtet 
og bør ikke være en funktion, der ofte skiftes ud. Mette forstod heller ikke, hvorfor nodearkivaren skulle 
være medlem af bestyrelsen. Susanne påpegede, at Eigil spillede en vigtig rolle for program- og 
koncertudvalget med sit store kendskab til repertoire og erfaring i det hele taget. Derfor ønskede hun 
nodearkivaren som fast medlem af bestyrelsen. Til det anførte Eigil, at han agtede at fortsætte det 
gode samarbejde med udvalget, og at det efter de nye vedtægter også kunne gøres muligt. Man 
besluttede at lade nodearkivaren stå uden for bestyrelsen og at justere vedtægterne i forlængelse 
heraf under behandlingen af punktet. 
 
Følgende forslag til ændringer til bestyrelsens forslag ver 2 blev vedtaget.  

- § 04 h    Ordet kormeddelelse blev drøftet – men bibeholdt. 
- §07 b 9. Nodearkivaren trækkes ud 
- § 07 b 11. Nodearkivar tilføjes. 
- § 07 d. På skift vælges hvert år to medlemmer i lige år, subsidiært tre medlemmer i ulige år 

… 
- § 07 j .. .med mindst 14 dages varsel 
- § 08 b … med dirigenten og nodearkivaren …. 
- § 08 c … formand, kasserer, nodearkivar (slettes) samt 5 …. 
- § 08 e ... efter behov, dog mindst 4 gange årligt …. 
- § 08 f  …listefører, nodearkivar …. 

 
(Vedr. kormeddelelser: Det blev vedtaget at fastholde det hidtil anvendte ord for meddelelser til koret. 
Den kommende bestyrelse må så beslutte, hvilken form og hvilket indhold, meddelelsen skal have).  
 
Bestyrelsens forslag ver 2 blev vedtaget med de omtalte ændringer. 
 
Ad 5 
Edith fremlagde budgetforslag for 2024 og redegjorde for korets dårlige økonomiske situation. Hun 
foreslog en kontingentforhøjelse til 1000 kr. pr. halvår.   
Forslaget blev vedtaget. 
 
Desuden foreslog hun (for at spare lønudgifter) at korsæsonen blev forkortet til januar-maj og 
september-november.  Afslutninger kan evt. lægges på første torsdag i henholdsvis juni og december.  
Forslaget blev vedtaget.  
 
Ad 6. 
Der blev nedsat et PR udvalg med Anette, Tove og Aase TP. 
 
Ad 7. 
Aase TP meddelte, at der vil blive indkaldt til ordinær generalforsamling den 29. feb. i Kulturhuset. 
 
Referent Annalisa, 
Dato: 14.jan. 20 


